
Ontvangen commentaren 

 

Een ontwerp van deze regeling is op 12 mei 2017 op het internet geplaatst voor consultatie.  Op 

12 juni 2017 is de consultatie gesloten. Er is een reactie via het internet ontvangen van de 

burgemeester van de gemeente Tynaarlo. Daarnaast is van de organisatie Eyes on Animals een 

schriftelijke reactie ontvangen.  

 

De burgemeester van Tynaarlo legt de nadruk vooral op het economische en culturele belang van 

paardenmarkten en die van de Zuidlaardermarkt in het bijzonder. Daarbij speelt de export van 

paarden een belangrijke rol. Hij wijst op de conclusies van het rapport “Paardenmarkten in 

Nederland – Man en paard noemen” van de Raad voor Dierenaangelegenheden (RDA).  

In reactie daarop kan worden aangegeven dat de Regeling preventie in dit kader met name ziet op 

het optimaal garanderen van de bioveiligheid als het gaat om het transport van paarden tussen 

lidstaten van de Europese Unie. Op grond  van Europese regels worden eisen gesteld aan dat 

transport van paarden tussen landen. Dat heeft vooral tot doel om de verspreiding van bepaalde 

dierziekten zoveel mogelijk te voorkomen. Zo mag een paard alleen getransporteerd worden naar 

een andere lidstaat als het afkomstig is van of een primair bedrijf (waar het minstens 48 uur heeft 

verbleven) of van een erkend verzamelcentrum voor paarden. Op deze locaties kunnen paarden 

goed worden geïnspecteerd voordat ze op reis gaan. Nederland had nog geen regelgeving 

aangaande erkende verzamelcentrum voor paarden en die omissie wordt met de voorgestelde 

wijziging gerepareerd. Als paardenmarkten gaan voldoen aan de gestelde eisen dan kunnen zij de 

status van erkend verzamelcentrum aanvragen en kan er van de paardenmarkt worden 

geëxporteerd. Dan kan de export van de paardenmarkt dus gewoon doorgaan. Kan er niet aan de 

eisen worden voldaan dan betekent dat niet dat er geen paardenmarkt meer georganiseerd kan 

worden. Het is dan alleen niet meer mogelijk om paarden vanaf die paardenmarkt rechtstreeks 

naar een ander lidstaat te exporteren. Dat dient dan via een erkend verzamelcentrum te verlopen.  

 

De organisatie Eyes on Animals wijst ook op het rapport van de RDA en geeft aan dat stringentere 

eisen zouden moeten worden gesteld aan het welzijn van paarden op erkende verzamelcentra.  

In reactie daarop wordt erop gewezen dat de Europese eisen aan erkende verzamelcentra zijn 

bedoeld om de verspreiding van dierziekten zoveel mogelijk tegen te gaan en een voldoende hoog 

niveau van bioveiligheid te handhaven. Dat is waar het in de gehele Regeling preventie (ook voor 

de andere diersoorten) om gaat. Welzijnsregels horen daar niet in thuis. Met betrekking tot de 

problematiek rond het welzijn van paarden op paardenmarkten is vooral de RDA aan zet. De Raad 

heeft in het bovengenoemde rapport met name aanbevelingen gedaan over het welzijnsprotocol 

paardenmarkten. De RDA heeft daarin ook aangegeven dat in samenwerking met de betreffende 

gemeenten het advies nader zal worden uitgewerkt. 


